

INTERNATIONAL ECONOMICS COMMITTEE

COMITÉ INTERNATIONAL POUR LES QUESTIONS ÉCONOMIQUES

Progress Report, September 1989

In July 1989 the Committee received its expected three year contract from the Ministero per I Beni Culturali E Ambientali, Rome; the contract was between the Ministry and ICOMOS under the hand of the President, Professor di Stefano. This provided for an annual work programme, of which the first year would comprise:

- a) the theory and principles of cost benefit analysis for the conservation of historic monuments;
- b) an international state of the art review in such analysis.

Progress was reported at the second meeting of the Committee in September 1989 in Capri (associated with the International Conference in Evaluation and Urban and Regional Planning, at which most of the Committee and also the President were present).

On a), contributions from individual members of the Working Party were reviewed:

1. Professor Nathaniel Lichfield (Chair);
2. Dr Giuseppe Proietti, Head of Valuation Department, Ministero Beni Culturali;
3. Professor William Hendon, University of Akron, Ohio;
4. Professor Peter Nijkamp, Free University, Amsterdam;
5. Professor Almerico Realfonzon, University of Naples;
6. Professor Piero Rostirolla, University of Bari.

On b), state of the art review: the paper by Professor Lichfield was approved and would be publicised inviting collaboration in ICOMOS International.

Rapport d'activités - septembre 1989

En juillet 1989, le comité a reçu son contrat de trois ans, comme prévu, du Ministero per I Beni Culturali E Ambientali de Rome. Le contrat était signé entre le Ministre italien et l'ICOMOS sous l'autorité de son Président, le Professeur Di Stefano. Il en est résulté un programme de travail d'un an qui comprendra la première année:

- a) la théorie et les principes d'analyse financière de la conservation des monuments historiques;
- b) un rapport international sur l'état de la question dans une telle analyse.

Des progrès furent enregistrés lors de la seconde assemblée du comité en septembre 1989 à Capri, conjointement à la Conférence internationale pour l'éducation et la planification urbaine et régionale, à laquelle la plupart des membres du comité ainsi que le président étaient présents.

Concernant le point a), les communications des membres individuels suivants du groupe de travail ont été étudiés:

1. Professeur Nathaniel Lichfield (présidence)
2. Docteur Giuseppe Proietti, chef du département de l'évaluation, ministero peri Beni Culturali
3. Professeur William Hendon, université d'Akron, Ohio
4. Professeur Peter Nijkamp, université libre, Amsterdam
5. Professeur Americo Realfonzo, université de Naples
6. Professeur Piero Rostirolla, université de Bari

Concernant le point b), examen de la question: le texte du Professeur Lichfield a été approuvé et sera publié dans ICOMOS International. Il sera fait appel à des communications.